



## 师资力量

当前位置：[首页](#)»[学院概况](#)»[师资力量](#)»[国际法研究所](#)

**国际法研究所**

**杨成铭 教授**

**宪法与行政法研究所**

**民商法研究所**

**诉讼法研究所**

**刑法学研究所**

博士后

客座教授



<b>一、基本信息</b>
杨成铭，汉族，中共党员，法学博士，北京理工大学法学院国际法研究所教授、所长、博士生导师。
<b>二、主讲课程</b>
国际法专题，国际人权法专题
<b>三、研究方向</b>
国际法原理，国际人权保护机制，国家人权机构
<b>四、学术兼职</b>
中国国际法学会理事 中国人权研究会理事 北京市国际法法学会理事
<b>五、主要学术成果</b>
<b>(一) 著作</b>
1. 《国际条约法》，武汉大学出版社1999版；
2. 《人权保护区域化的尝试—欧洲人权机构的视角》，中国法制出版社2000年版；
3. 《现代国际法学》，中国法制出版社2001年版；
4. 《人权法学》，中国方正出版社2004年版；
5. 《受教育权的促进和保护：国际标准与中国的实践》，中国法制出版社2004年版；

6. 《国际法与国内法关系研究》，北京大学出版社2011年版。

## (二) 论文

1. 《从国际法看受教育权的权利性质》，载《法学研究》2005年第5期；
2. 《受教育权可诉性新论》，载《当代法学》2005年第6期；
3. 《论欧洲人权机构对家庭生活权的保护》，载《法学论坛》2005年第2期。
4. 《新义务教育法五论》，载《法学杂志》2007年，第1期；
5. 《和谐世界理念对世界和平与安全的维护》，载《中国法律》2007年，第2期；
6. 《欧洲人权机构对人身自由与安全的保护》，载《河北法学》2007年，第2期；
7. 《国家人权机构对国家司法机关关系研究》，载《政法论坛》2010年第5期；
8. 《人性尊严的价值与当代中国保护人性尊严的途径》，载《学习与探索》2011年第4期；
9. 《国家人权机构对国家行政机关的关系研究》，载《政法论坛》2011年第6期；
10. 《亚洲建立区域性人权机制的路径与选择》，载《法学杂志》2012年第2期。

I. Basic Information
Dr. Prof. Yang Chengming is director and doctoral supervisor of the International Law Institute of the School of Law of Beijing Institute of Technology (BIT).
II. Teaching Course
Public International Law, International Space Law, International Human Rights Law
III. Research Direction and Expertise
International Law Theory, International Human Rights Mechanism, National Human Rights Institute
IV. Academic Part-time title
Member of Board of China Institute of International Law Member of Board of China Society for Human Rights Studies

Member of Board of Beijing Society of International Law;

V. Main Publications and Research Projects

**BOOKS:**

1. International Law of Treaties, Wuhan University Press 1999;
2. An Attempt of the Regionalization of Human Rights Protection in the Perspective of European Institution of Human Rights, Chinese Legal System Press 2000;
3. Contemporary International Law, Chinese Legal System Press 2001;
4. Human Rights Law, China Fangzheng Press 2004;
5. Promotion and Protection of the Right to Education: International Standards and Chinese Practice, Chinese Legal System Press 2004;
6. The Relationship between International Law and Domestic Law, Peking University Press 2011.

**PAPERS:**

1. The Nature of the Right to Education in International Law, Legal Science, vol.5, 2005;
2. Latest Review on the Justiciability of the Right to Education, Contemporary Science of Law, vol.5, 2005;
3. The Protection of the Right to Family by European Human Rights Institution, Journal of Legal Science, vol.2, 2005;
4. Comment on Newly Revised Compulsory Education Law in Five Perspectives, Law Magazine, vol. 1, 2007;
5. The Maintenance of the Peace and Security of the World from the View of Harmonious World, China Law, vol.2, 2007;
6. The Protection of Physical Freedom and Security from European Human Rights Institution, Hebei Law Science, vol.2, 2007;
7. The Relationship of National Human Rights Institutions towards National Judicial Organs Forum on Political Science and Law, vol.5, 2010;
8. The Characters of the Value of Human Being's Dignity and the Methodology of Its Protection in China, Study and Research, vol.2, 2011;

9.The Relationship of National Human Rights Institutions towards National Administrative Organs, Forum on Political Science and Law, vol. 5, 2011;

10.The Approaches and Choice of Asia in Establishing Regional Human Rights Mechanism , Legal Magazine, vol.2, 2012.

(审核: 张爱秀)

北京理工大学法学院 版权所有 地址: 北京海淀区中关村南大街5号 邮编: 100081 总访问量:

服务邮箱: (网页内容)Webmaster@bit.edu.cn (网络服务)service@bit.edu.cn

京ICP备10019879号 京公网安备110402430044号 联系我们